



西區浸信會 小組討論

2023年2月5日

- 講員：曾李麗冰牧師
- 經文：使徒行傳 17:1-15

茁長+滿溢：茁長門徒

1

聖經中茁長

全部聖經是受上帝靈感而寫的，對於教導真理、指責謬誤、糾正過錯、指示人生正路都有益處。提摩太後書 3:16

破冰問題 Ice-breakers

- 你對聖經的態度是什麼？（只是一本書；一本重要的書或者它就是獨一無二的書）。如果我們說聖經是「書」，我們為什麼不多讀它呢？如果您定期閱讀聖經，請討論和分享。

What is your attitude towards the Bible? (just a book; an important book or it is the book). If we say the Bible is 'the book', why don't we read it more often? Share if you read the bible on a regular basis. Discuss and share.

- 聖經有什麼特別之處？為什麼這不僅僅是一本普通的書？請討論和分享。
- What so special about the bible? Why is this not just an ordinary book? Discuss and share.

認知 To know

- 閱讀（提摩太後書 3:16）。「受上帝靈感」是什麼意思？聖經在哪些方面「有用」？請討論和分享。

Read (2 Timothy 3:16). What is the meaning of "God-breathed"? In what ways is the Bible "useful"? Discuss and share.

- 閱讀（希伯來書 4:12）。聖經對於我們的茁長是不可或缺和重要的。你同意嗎？它可以通過哪些方式為生活帶來轉變？請討論和分享。

Read (Hebrews 4:12). The Bible is essential and central for our growth. Do you agree? In what ways can it bring transformation to life? Discuss and share.

- 閱讀（使徒行傳 17:1-3）。保羅在傳道旅程中的習慣是什麼？保羅如何表明上帝的話語是所有事工的基礎？請討論和分享。

Read (Acts 17:1-3). What was Paul's custom in his missionary journey? How did Paul show that God's Word is the foundation of all ministries? Discuss and share.

- 是什麼阻礙了人們閱讀聖經和在聖經中茁長？有甚麼挑戰？我們在讀經時遇到的個人挑戰是什麼？聖經的可靠性、適切性或文盲？請討論和分享。

What keeps people from reading and growing in the Word? What are the challenges? What are our personal challenges in reading the Word? Biblical reliability, Biblical relevancy or biblical illiteracy? Discuss and share.

- 閱讀（使徒行傳 17:4-5; 12-13）。帖撒羅尼迦和庇哩亞人對保羅和他傳道的事工有什麼反應？請討論和分享。

Read (Acts 17:4-5; 12-13). What were the responses of different people

我的領受

- 神藉著今天的小組討論對你說了甚麼？



in Thessalonica and Berea towards Paul and his ministry of the word?
Discuss and share.

- 如果上帝通過祂的話語對我們說話，我們應該採取什麼步驟來閱讀和在話語中茁長？將此付諸實踐的個人計劃是什麼？請分享。

If God speaks to us through His Word, what steps should we take towards reading and growing in the Word? What can be our personal plans in putting this into practice? Share.

感受 To feel

- 我們對聖經有什麼感覺？我們是否有時覺得它比任何兩刃劍都鋒利及有益處？請分享。 How do we feel towards the Bible? Do we feel that it is profitable and sharper than any two edged sword at times? Share.
- 我們是否覺得聖經與我們的日常生活適切或毫無關係？為什麼？舉出實際例子。請分享。 Do we feel that the Word is relevant or irrelevant to our everyday life? Why? Give practical examples. Share.

計劃及實踐 To plan and do

- 互相提醒聖經是上帝所默示的。它是上帝活潑的話語和生活手冊。檢視大家是否承認這一點，以及他們是否定期閱讀上帝的話語。也分享大家的挑戰。 Remind one another that the Bible is God breathed. It is the living Word of God and the manual for life. Check and see if they acknowledge this and whether they read God's Word on a regular basis. Also share about their challenges.
- 嘗試鼓勵小組中的人閱讀神的話語並在其中茁長。還鼓勵大家制定一些切實可行的計劃來養成這一習慣，並互相提醒。 Try to encourage people in the group to read and grow in God's Word. Also encourage them to make some practical plans to build this habit and learn to hold one another accountable.
- 在接下來的幾週，嘗試在小組中找到一兩個人與你一起禱告。求神幫助養成閱讀神話語的習慣。 In the coming weeks, try to find one or two people in the group to pray with you and for you. Pray and ask God's help in practicing the habit of reading and growing in God's Word.

我的領受

- 神藉著今天的小組討論對你說了甚麼？



我的禱告回應

- 為著今天神對你說的話，你有何回應？請寫下你的禱告。

我的行動回應

- 因著今天神對你說的話，你會在行動和心態上作出甚麼回應或改變？